

**Canadian Association of
Family Resource Programs - FRP Canada
L'Association canadienne des programmes de
ressources pour la famille - FRP Canada**

**Financial Statements
États financiers**

**March 31, 2017
31 mars 2017**

Independent Auditors' Report/Rapport des vérificateurs indépendants

Statement of Financial Position/Rapport de la position financière

Statement of Changes in Net Assets/État de l'évolution de l'actif net

Statement of Revenue and Expenses/État des revenus et dépenses

Statement of Cash Flows/État des flux de trésorerie

Notes to the Financial Statements/Notes afférentes aux états financiers



CHARTERED
PROFESSIONAL
ACCOUNTANTS

KELLY HUIBERS McNEELY

P R O F E S S I O N A L C O R P O R A T I O N

INDEPENDENT AUDITORS' REPORT

To the Members of Canadian Association of Family Resource Programs - FRP Canada

We have audited the accompanying financial statements of Canadian Association of Family Resource Programs - FRP Canada, which comprise the statement of financial position as at March 31, 2017, statements of changes in net assets, revenue and expenses and cash flows for the year then ended, and a summary of significant accounting policies and other explanatory information.

Management's Responsibility for the Financial Statements

Management is responsible for the preparation and fair presentation of these financial statements in accordance with accounting standards for not-for-profit organizations and for such internal control as Management determines is necessary to enable the preparation of financial statements that are free from material misstatement, whether due to fraud or error.

Auditors' Responsibility

Our responsibility is to express an opinion on these financial statements based on our audit. We conducted our audit in accordance with Canadian generally accepted auditing standards. Those standards require that we comply with ethical requirements and plan and perform the audit to obtain reasonable assurance about whether the financial statements are free from material misstatement.

An audit involves performing procedures to obtain audit evidence about the amounts and disclosures in the financial statements. The procedures selected depend on the Auditors' judgement, including the assessment of the risks of material misstatement of the financial statements, whether due to fraud or error. In making those risk assessments, the Auditors consider internal control relevant to the entity's preparation and fair presentation of the financial statements in order to design audit procedures that are appropriate in the circumstances, but not for the purpose of expressing an opinion on the effectiveness of the entity's internal control. An audit also includes evaluating the appropriateness of accounting policies used and the reasonableness of accounting estimates made by Management, as well as evaluating the overall presentation of the financial statements.

We believe that the audit evidence we have obtained is sufficient and appropriate to provide a basis for our audit opinion.

Opinion

In our opinion, the financial statements present fairly, in all material respects, the financial position of Canadian Association of Family Resource Programs - FRP Canada as at March 31, 2017, and its financial performance and its cash flows for the year then ended in accordance with accounting standards for not-for-profit organizations.

Other Matters

As required by the Canada Corporations Act, we report that, in our opinion, these principles have been applied on a basis consistent with that of the preceding year.

Kelly Huibers McNeely
Professional Corporation

Stittsville (Ontario)
July 18, 2017

Authorized to practise public accounting by
The Chartered Professional Accountants of Ontario

106B McGonigal St. W.
Arnrior, Ontario K7S 1M4

9 Emily Street
Carleton Place, Ontario K7C 1R9

16 Gore Street West
Perth, Ontario K7H 2L6

5992 Hazeldean Rd.
Stittsville, Ontario K2S 1B9

Phone: 613-963-1430 (1-866-999-1339)

Fax: 613-686-3960 (Perth local 613-267-3949)

acctg@khmpc.ca

RAPPORT DES VÉRIFICATEURS INDÉPENDANTS

Aux membres de L'Association canadienne des programmes de ressources pour la famille - FRP Canada

Nous avons effectué l'audit des états financiers de L'Association canadienne des programmes de ressources pour la famille - FRP Canada, ainsi que l'état de la position financière au 31 mars 2017, l'évolution de l'actif net, des revenus et dépenses, et des flux de trésorerie de l'exercice terminé à cette date, ainsi qu'un résumé des principales conventions comptables et d'autres informations explicatives.

Responsabilité de la direction pour les états financiers

La direction est responsable pour la préparation et présentation équitable des états financiers effectuées conformément aux normes canadiennes comptables pour les organismes sans but lucratif, ainsi que du contrôle interne qu'elle considère comme nécessaire pour permettre la préparation d'états financiers exempts d'anomalies significatives, que celles-ci résultent de fraude ou d'erreurs.

Responsabilité de l'auditeur

Notre responsabilité consiste à exprimer une opinion sur les états financiers, sur la base de notre audit. Nous avons effectué notre audit selon les normes d'audit généralement reconnues du Canada. Ces normes requièrent que nous nous conformions aux règles de déontologie et que nous planifions et réalisons l'audit de façon à obtenir l'assurance raisonnable que les états financiers ne comportent pas d'anomalies significatives.

Un audit implique la mise en oeuvre de procédures en vue de recueillir des éléments probants concernant les montants et les informations fournis dans les états financiers. Le choix des procédures relève du jugement de l'auditeur, et notamment de son évaluation des risques que les états financiers comportent des anomalies significatives, que celles-ci résultent de fraudes ou d'erreurs. Dans l'évaluation de ces risques, l'auditeur prend en considération le contrôle interne de l'entité portant sur la préparation et la présentation équitable des états financiers afin de concevoir des procédures d'audit appropriées aux circonstances, et non dans le but d'exprimer une opinion sur l'efficacité du contrôle interne de l'entité. Un audit comporte également l'appréciation du caractère approprié des conventions comptables retenues et du caractère raisonnable des estimations comptables faites par la direction, de même que l'appréciation de la présentation des états financiers. Nous estimons que les éléments probants que nous avons obtenus sont suffisants et appropriés pour fonder notre opinion d'audit.

Opinion

À notre avis, les états financiers présentent fidèlement, à tous les égards importants, la situation financière de L'Association canadienne des programmes de ressources pour la famille - FRP Canada au 31 mars 2017, ainsi que de sa performance financière et de ses flux de trésorerie pour l'exercice terminé à cette date effectuées conformément aux normes canadiennes comptables pour les organismes sans but lucratif.

Autre

Conformément aux exigences de la Loi sur les corporations canadiennes, nous rapportons que, à notre avis, ces principes comptables ont été appliqués de la même manière qu'au cours de l'exercice précédent.

Kelly Huibers McNeely
Professional Corporation

Stittsville (Ontario)
le 18 juillet, 2017

Autorisé à exercer la comptabilité publique par
les comptables professionnels agréés de l'Ontario

**CANADIAN ASSOCIATION OF FAMILY RESOURCE PROGRAMS - FRP CANADA
L'ASSOCIATION CANADIENNE DES PROGRAMMES DE RESSOURCES POUR LA FAMILLE - FRP CANADA**

STATEMENT OF FINANCIAL POSITION / RAPPORT DE LA POSITION FINANCIÈRE

As at March 31, 2017

Au 31 mars 2017

	2017	2016
ASSETS		
CURRENT ASSETS		
Cash	\$ 245,696	\$ 414,689
Accounts receivable	55,851	38,607
Inventory	58,073	69,967
Prepaid expenses	<u>10,135</u>	<u>7,020</u>
	369,755	530,283
CAPITAL ASSETS (note 4)	2,761	2,224
	\$ 372,516	\$ 532,507

LIABILITIES AND NET ASSETS

CURRENT LIABILITIES		
Accounts payable and accrued liabilities	\$ 103,411	\$ 43,340
Deferred contributions	<u>49,887</u>	<u>18,100</u>
	153,298	61,440
NET ASSETS	219,218	471,067
	\$ 372,516	\$ 532,507

Approved on Behalf of the Board of Directors/Approuvé au nom du conseil d'administration

Director/administrateur

Director/administrateur

The accompanying notes are an integral part of these financial statements./Les notes d'accompagnement sont une partie intégrale de ces relevés des comptes financiers.

**CANADIAN ASSOCIATION OF FAMILY RESOURCE PROGRAMS - FRP CANADA
L'ASSOCIATION CANADIENNE DES PROGRAMMES DE RESSOURCES POUR LA FAMILLE - FRP CANADA**

STATEMENT OF CHANGES IN NET ASSETS / ÉTAT DE L'ÉVOLUTION DE L'ACTIF NET

**For the year ended March 31, 2017
Pour l'exercice terminé le 31 mars 2017**

	Balance - Beginning of year/ Solde - au début de l'exercice	Net revenue (expenses) for the year/ Revenus (dépenses) net, pour l'exercice	Transfers from (to)/ Virements de (à)	Balance - End of year/ Solde - à la fin de l'exercice	
Unrestricted	\$ 290,621	\$ (247,414)	\$ (5,522)	\$ 37,685	Non affectés
Invested in capital assets	2,224	(4,985)	5,522	2,761	Investis en immobilisations
Legacy Fund	45,877	550	-	46,427	Fonds de la Famille
Contingency Fund	75,000	-	-	75,000	Fonds pour éventualités
Building Fund	57,345	-	-	57,345	Fonds d'immobilier
Total	\$ 471,067	\$ (251,849)	\$ -	\$ 219,218	Total

The accompanying notes are an integral part of these financial statements./Les notes d'accompagnement sont une partie intégrale de ces relevés des comptes financiers.

CANADIAN ASSOCIATION OF FAMILY RESOURCE PROGRAMS - FRP CANADA
L'ASSOCIATION CANADIENNE DES PROGRAMMES DE RESSOURCES POUR LA FAMILLE - FRP CANADA

STATEMENT OF REVENUE AND EXPENSES / ÉTAT DES REVENUS ET DÉPENSES

For the year ended March 31, 2017

Pour l'exercice terminé le 31 mars 2017

		2017		2016
REVENUE				
Project funding and government contributions	\$	54,526	\$	79,890
Memberships		48,765		51,954
Philanthropic donations		181,653		72,550
Publications		150,188		692,146
Other		<u>1,680</u>		<u>1,468</u>
		<u>436,812</u>		<u>898,008</u>
EXPENSES				
Salaries and benefits		277,747		264,666
Consultants and contracts		44,426		16,273
Donations		142,459		24,207
Travel and accommodations		22,422		15,825
Rent		33,920		28,182
Office		18,861		23,429
Publications		119,189		214,169
Translation		5,792		2,763
Professional fees		9,197		10,109
Telecommunications		7,438		7,003
Amortization		4,985		2,718
Insurance		<u>2,225</u>		<u>2,099</u>
		688,661		611,443
NET REVENUES (EXPENSES) FOR THE YEAR	\$	(251,849)	\$	286,565
				REVENUS (DÉPENSES) NET, POUR L'EXERCICE

The accompanying notes are an integral part of these financial statements./Les notes d'accompagnement sont une partie intégrale de ces relevés des comptes financiers.

**CANADIAN ASSOCIATION OF FAMILY RESOURCE PROGRAMS - FRP CANADA
L'ASSOCIATION CANADIENNE DES PROGRAMMES DE RESSOURCES POUR LA FAMILLE - FRP CANADA**

STATEMENT OF CASH FLOWS / ÉTAT DES FLUX DE TRÉSORERIE

For the year ended March 31, 2017

Pour l'exercice terminé le 31 mars 2017

	2017	2016
CASH FLOWS FROM (USED IN)		
OPERATING ACTIVITIES		
Net revenue (expenses) for the year	\$ (251,849)	\$ 286,565
Item not affecting cash:		
Amortization	4,985	2,718
Net change in non-cash working capital items:		
Accounts receivable	(17,244)	(607)
Inventory	11,894	(69,967)
Prepaid expenses	(3,115)	41
Accounts payable and accrued liabilities	60,071	21,469
Deferred contributions	<u>31,787</u>	<u>(1,444)</u>
	<u>(163,471)</u>	<u>238,775</u>
INVESTING ACTIVITIES		
Purchase of capital assets	(5,522)	(4,942)
Proceeds from sales of term deposits	<u>-</u>	<u>102,856</u>
	<u>(5,522)</u>	<u>97,914</u>
NET CHANGE IN CASH	(168,993)	336,689
CASH - BEGINNING OF YEAR	414,689	78,000
CASH - END OF YEAR	\$ 245,696	\$ 414,689
FLUX DE TRÉSORERIE LIÉES AUX		
ACTIVITÉS D'EXPLOITATION		
Revenues (dépenses) net, pour l'exercice		
Élément sans incidence sur l'encaisse:		
Amortissement		
Variation nette des éléments hors caisse du fonds de roulement liée à l'exploitation:		
Comptes à recevoir		
Inventaire		
Frais payés d'avance		
Comptes à payer et frais encourus		
Apports reportés		
ACTIVITÉS D'INVESTISSEMENT		
Achat d'immobilisations		
Produit de la vente de placement à court terme		
AUGMENTATION (DIMINUTION) DE L'ENCAISSE		
ENCAISSE AU DÉBUT DE L'EXERCICE		
ENCAISSE À LA FIN DE L'EXERCICE		

The accompanying notes are an integral part of these financial statements. / Les notes d'accompagnement sont une partie intégrale de ces relevés des comptes financiers.

CANADIAN ASSOCIATION OF FAMILY RESOURCE PROGRAMS - FRP CANADA
L'ASSOCIATION CANADIENNE DES PROGRAMMES DE RESSOURCES POUR LA FAMILLE - FRP CANADA

NOTES TO THE FINANCIAL STATEMENTS
NOTES AFFÉRENTES AUX ÉTATS FINANCIERS

March 31, 2017 / 31 mars 2017

1. THE ORGANIZATION

The Canadian Association of Family Resource Programs - FRP Canada (the "Association") is a not-for-profit organization incorporated without share capital under the Canada Corporations Act and qualifies as a registered charity. The Association provides national leadership that supports a vibrant network of family resource agencies.

1. L'ORGANISME

L'Association canadienne des programmes de ressources pour la famille - FRP Canada (l'Association) est un organisme à but non lucratif constitué sans capital-action en vertu de la Loi sur les corporations canadiennes et est admissible comme organisme de bienfaisance enregistré. L'Association fournit un leadership national qui soutient un réseau dynamique d'organismes communautaires de soutien à la famille.

2. PURPOSE OF FUNDS

The Legacy Fund

The Legacy Fund is dedicated to ensuring the long-term sustainability of FRP Canada's mission in Canada. Family Legacy Awards will be presented to individuals or organizations who have made a lasting contribution to Canadian families, family resource programs and FRP Canada.

2. OBJET DES FONDS

Fonds de la Famille

Fonds de la Famille est destiné à assurer la durabilité de la mission de FRP Canada au pays. Des prix du patrimoine familial seront remis aux personnes ou aux organismes qui ont apporté une contribution durable aux familles canadiennes, aux organismes communautaires de soutien à la famille et à FRP Canada.

Contingency Fund

This fund has been established to ensure the continued operation of the Association in the event of a disruption in its core funding or a deterioration in its operations. This fund can only be used towards operations with the approval of the Board. As operations allow, the fund will be increased to an amount equal to three months of core expenses.

Fonds pour éventualités

Ce fonds vise la poursuite des activités de l'Association en cas d'interruption de son financement de base ou d'une baisse de ses activités. Ce fonds ne peut servir qu'à financer les activités de fonctionnement, sous réserve de l'approbation du conseil d'administration. Dans la mesure où les activités le permettent, le fonds sera accru de sorte qu'il puisse fournir trois mois dépenses de base.

CANADIAN ASSOCIATION OF FAMILY RESOURCE PROGRAMS - FRP CANADA
L'ASSOCIATION CANADIENNE DES PROGRAMMES DE RESSOURCES POUR LA FAMILLE - FRP CANADA

NOTES TO THE FINANCIAL STATEMENTS
NOTES AFFÉRENTES AUX ÉTATS FINANCIERS

March 31, 2017 / 31 mars 2017

Building Fund

This fund is available for any activities related to the building or location. The Board of Directors shall determine annually the amount of the transfer to the fund from unrestricted net assets.

Fonds d'immobilier

Ce fonds est disponible pour des activités liées à un immobilier ou à un autre emplacement. Le conseil d'administration déterminera annuellement le montant à transférer au fonds à partir des actifs non affectés.

3. SIGNIFICANT ACCOUNTING POLICIES

Basis of Presentation

These financial statements have been prepared in accordance with Canadian accounting standards for not-for-profit organizations. The principal accounting policies of the Association are summarized as follows:

3. PRINCIPALES CONVENTIONS COMPTABLES

Base de présentation

Ces états financiers ont été préparés conformément selon les normes canadiennes comptables pour les organismes sans but lucratif. Les principales conventions comptables de l'Association sont résumées comme suit:

Basis of Accounting

Revenue and expenses are recognized on the accrual basis of accounting whereby they are reflected in the accounts in the period in which they have been earned or incurred respectively, whether or not such transactions have been finally settled by the receipt or payment of money.

Méthode de la comptabilité d'exercice

Les revenus et les dépenses sont comptabilisés selon la méthode de la comptabilité d'exercice par laquelle les opérations sont imputées à l'exercice où les recettes sont gagnées et les charges sont engagés, sans considération du moment où elles ont été réglées par encaissement ou décaissement.

CANADIAN ASSOCIATION OF FAMILY RESOURCE PROGRAMS - FRP CANADA
L'ASSOCIATION CANADIENNE DES PROGRAMMES DE RESSOURCES POUR LA FAMILLE - FRP CANADA

NOTES TO THE FINANCIAL STATEMENTS
NOTES AFFÉRENTES AUX ÉTATS FINANCIERS

March 31, 2017 / 31 mars 2017

Revenue Recognition

The Association follows the deferral method of accounting for contributions. Under this method, contributions restricted for future period expenses are deferred and recognized as revenue in the year in which the related expenses are incurred. Unrestricted contributions are recognized as revenue when received or receivable provided the amount can be reasonably estimated and collection is reasonably assured. Memberships received or receivable in advance are deferred and recognized in the year to which they relate.

Term Deposits

Term deposits are stated at cost plus accrued interest, which approximates market value.

Inventory

Inventory is valued at the lower of cost and net realizable value, with cost being determined on a specific identification basis.

Volunteer Services

The Association receives the services of volunteers, the cost of which cannot be reasonably estimated. Therefore, no representation of this expense has been included in these financial statements.

Constatation des revenus

L'Association applique la méthode du report pour comptabiliser les apports. Selon cette méthode, les apports affectés à des charges d'exercices futurs sont reportés et constatés à titre de revenus lorsqu'ils sont reçus ou lorsqu'ils sont à recevoir si le montant à recevoir peut faire l'objet d'une estimation raisonnable et que son encaissement est raisonnablement assuré. Le montant des cotisations recouvrées ou reçus d'avance est reporté et imputé à l'exercice auquel il se rapporte.

Placements à court terme

Les placements à court terme sont calculés selon le prix coûtant du marché, auquel s'ajoute l'intérêt couru.

Inventaire

L'inventaire est évalué au moindre du coût et de la valeur de réalisation nette. Le coût est déterminé sur une base d'identification spécifique.

Services de bénévole

L'Association reçoit les services de bénévoles dont le coût ne peut être raisonnablement estimé. Par conséquent, aucune représentation de cette dépense n'apparaît dans ces états financiers.

CANADIAN ASSOCIATION OF FAMILY RESOURCE PROGRAMS - FRP CANADA
L'ASSOCIATION CANADIENNE DES PROGRAMMES DE RESSOURCES POUR LA FAMILLE - FRP CANADA

NOTES TO THE FINANCIAL STATEMENTS
NOTES AFFÉRENTES AUX ÉTATS FINANCIERS

March 31, 2017 / 31 mars 2017

Capital Assets

Capital assets are stated at cost, less accumulated amortization. Amortization is provided on the reducing balance basis as follows:

Computer equipment	100%
Office equipment	20%

Where assets have been acquired through use of a specific capital funding grant these assets are expensed in the year funding is recognized.

Project Funding and Government Contributions

Government of Canada contributions are subject to certain terms and conditions regarding the expenditure of these funds, with expenses charged against these contributions being subject to government audit. As a result, adjustments may be made to the original contributions received. The effect on net revenue or expenses of any adjustments arising from such audits is reflected in the year in which the audits are completed.

Immobilisations

Les immobilisations sont comptabilisées au coût moins l'amortissement. L'amortissement est calculé selon une méthode d'allocation croissante, comme suit:

Équipement informatique	100%
Équipement de bureau	20%

Si des biens ont été acquis grâce à une subvention pour immobilisations spécifique, ceux-ci doivent être imputés à l'exercice au cours duquel la subvention a été accordée.

Financement de Projets et Subventions Gouvernementales

Les subventions du Gouvernement du Canada sont assujetties à certaines conditions quant aux charges pouvant être effectuées à partir des fonds reçus. Ces charges sont d'ailleurs sujettes à une vérification du gouvernement. Ainsi, si des ajustements doivent être apportés aux dépenses ou aux revenus à la suite d'une vérification pour une année particulière, ceux-ci seraient reflétés dans l'année où la vérification aurait lieu.

**CANADIAN ASSOCIATION OF FAMILY RESOURCE PROGRAMS - FRP CANADA
L'ASSOCIATION CANADIENNE DES PROGRAMMES DE RESSOURCES POUR LA FAMILLE - FRP CANADA**

**NOTES TO THE FINANCIAL STATEMENTS
NOTES AFFÉRENTES AUX ÉTATS FINANCIERS**

March 31, 2017 / 31 mars 2017

Use of Estimates

The preparation of financial statements in conformity with Canadian generally accepted accounting principles requires Management to make estimates and assumptions that affect the reported amounts of assets, liabilities revenues and expenditures and disclosure of contingent assets and liabilities. Actual results could differ from these estimates.

Utilisation d'estimations

La préparation des états financiers en accord avec les principes comptables canadiens généralement reconnus requiert des estimations et des suppositions par la direction qui affectent les montants reportés tel que l'actif, le passif, les recettes et les dépenses ainsi que la révélation de l'actif éventuel et le passif éventuel. Le résultat réel peut être différent des estimations.

4. CAPITAL ASSETS

4. IMMOBILISATIONS

	2017	2016
	Cost/Côté	Accumulated amortization/ Amortissement cumulé
	Net/Net	Net/Net
Computer equipment	\$ 10,464	\$ 7,703
Office equipment	20,831	20,831
	\$ 31,295	\$ 28,534
	\$ 2,761	\$ 2,224
	-	-
	\$ 2,761	\$ 2,224

CANADIAN ASSOCIATION OF FAMILY RESOURCE PROGRAMS - FRP CANADA
L'ASSOCIATION CANADIENNE DES PROGRAMMES DE RESSOURCES POUR LA FAMILLE - FRP CANADA

NOTES TO THE FINANCIAL STATEMENTS
NOTES AFFÉRENTES AUX ÉTATS FINANCIERS

March 31, 2017 / 31 mars 2017

5. FINANCIAL INSTRUMENTS

The Association's financial instruments consist of cash, accounts receivable and accounts payable and accrued liabilities. The fair values of these financial instruments approximate their carrying values, unless otherwise stated. It is Management's opinion that the Association is not exposed to significant interest rate, currency or credit risks arising from these financial instruments.

5. INSTRUMENTS FINANCIERS

Les instruments financiers de l'Association comprennent l'encaisse, comptes à recevoir et comptes à payer et frais encourus. À moins d'indication contraire, les justes valeurs sont proches de leurs valeurs comptables. La direction est d'avis que l'Association n'est pas exposée de façon significative aux fluctuations dans le taux d'intérêt, les taux de change, ou aux risques de crédits du fait de l'utilisation de ces instruments financiers.

6. COMMITMENTS

The Association has entered into long-term lease agreements until September 2018 for the rental of equipment and premises. Minimum lease payments for the next year are \$33,250, net of recoverable HST.

6. ENGAGEMENTS

L'Association s'est engagée à des contrats de location d'équipement et de locaux qui expirent septembre 2018. Les paiements minimums exigibles pour le prochains exercice se détaillent comme 33 250\$, net de la TVH recouvrable.